
Bestyrelsens beretning for det forløbne regnskabsår 1. juli 2017 – 30. juni 2018. 

Så er der atter gået et regnskabsår med mange forskellige aktiviteter. 

Personalemæssigt er der sket det, at vores varmemester gennem mange år Arne Mikkelsen gik på pension 

den 1. november 2017, Jørn Pedersen har haft 25 års jubilæum og som nævnt i sidste års beretning har vi 

fastansat Michael Mejneche. De 3 begivenheder blev markeret med en reception på Allingåbro Hotel den 2. 

november 2017. Der var et stort fremmøde fra samarbejdspartnere, kolleger fra andre varmeværker og 

forbrugere. 

Desværre har vi haft en del driftsproblemer i løbet af regnskabsåret. Dette har bl.a. også været årsag til et 

meget større olieforbrug sammenlignet med tidligere år. Olieforbruget har således i regnskabsåret udgjort i 

alt 855.000 kr. Gennemsnit for de 3 foregående år ca. 200.000 kr. Service på kedelanlæg, hvor det er 

nødvendigt at stoppe flis kedlen og køre på olie har dog været medvirkende til et større olieforbrug da vi 

har haft service på flis kedlen 2 gange nemlig først og sidst i regnskabsåret (årsag hertil var ferie). Årsag til 

de øvrige driftstop kan henføres til problemer med 

Sensoren der styrer flis mængden til kedlen 

Røggasventilatoren med flere stop, hvor det har været vanskeligt at lokalisere fejlen 

Shuntpumpen på kedlen der har været afmonteret og er blevet totalt renoveret 

Pumpen til røgvaskertårnet. Pumpen var for dyr at reparere, hvorfor den er udskiftet. Da leveringstid på ny 

pumpe var ca. 3 uger lånte vi en pumpe af Skørping Varmeværk.   

Røgvaskertårnet der har været utæt ved et rør. 

Vi har udskiftet hovedledningen på en del af Gl. Kirkevej samt udskiftet stik på Gl. Kirkevej og Hovedgaden. 

Ledningstabet, det vil sige forskellen mellem den producerede og solgte varme har i regnskabsåret udgjort 

26,5 % mod 27,4 % året før. Ledningstabet er gennem de senere år løbende reduceret, hvilket efter 

bestyrelsens vurdering bl.a. kan henføres til udskiftning af hovedledninger og stik.  

Vi har med udgangen af regnskabsåret i alt 649 forbrugere tilsluttet. 

Den pålagte energispare forpligtelse har i regnskabsåret kostet os ca. kr. 207.000.  

Den pålagte NOX-afgift (kvælstofafgift) har i regnskabsåret medført omkostninger på ca. kr. 33.000.    

Som det fremgår af regnskabet – som vil blive gennemgået senere – har vi haft et underskud på 170.000 kr. 

Dette betyder at vi tillagt den tidligere underdækning på 59.000 kr. nu har en samlet underdækning på ialt 

229.000 kr. Der er indregnet en forventet underdækning på 207.000 kr. i budgettet for indeværende år. 

Mere herom når vi kommer til budgettet. 

En del af forklaringen til underskuddet kan henføres til, at vi i bestyrelsen blev opmærksom på, at vi var 

skattepligtige af de indtægter som ikke kan henføres til medlemsomsætning, hvilket vil sige overskud ved 

sideordnede aktiviteter. For vort vedkommende omfatter det udleje af skorsten og lejeindtægter fra vores 



udlejningsejendom. Skat går 3 år tilbage så skat af sideordnede aktiviteter har i regnskabsåret udgjort i alt 

56.000 kr. 

Et andet forhold som har påvirket resultatet er Norddjurs kommunes opkrævning af garantiprovision for de 

lån varmeværket har optaget med kommunegaranti. Modsat tidligere år har kommunen opkrævet 

garantiprovisionen forud, hvilket har medført en ekstra udgift i forhold til året før på ca. 41.000 kr. 

Til slut vil jeg gerne takke driftspersonalet for veludført arbejde. Som sædvanligt har i løst opgaverne på 

professionel vis og med godt humør. Til bestyrelsen tak for jeres interesse og engagement og ikke mindst 

det gode samarbejde.  

 


